
Protokół  Nr XLIV/2022 

Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 26 maja 2022 r. 

w sali narad Urzędu Miejskiego w Bornem Sulinowie 

XLIV (44) Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 26 maja 2022 r. otworzył i jej 

przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol. 

Na wstępie stwierdził, że na ustawowy skład Rady – 15, w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi 

quorum i podejmowane uchwały przez Radę będą prawomocne. 

Radni nieobecni: Karolina Fornal i Artur Malinowski. 

Po tym Przewodniczący Rady Miejskiej powitał Burmistrza Bornego Sulinowa Dorotę Chrzanowską, 

Zastępcę Burmistrza Bogdana Korpala, Skarbnika Gminy Lidię Ławrukajtis, Sekretarza Gminy Beatę 

Czarnecką-Herbaczewską, radcę prawnego Tomasza Wilickiego, przewodniczących jednostek 

pomocniczych gminy (sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli), radnych oraz wszystkich, 

którzy oglądają obrady. 

Poinformował też, że na sesję był zaproszony Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Szczecinku 

pan Roman Romaniuk, ale dostaliśmy informację, że nie przybędzie. 

Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1, nr 2 i nr 3 do protokołu. 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji punktu 

„Wnioski o zmianę porządku obrad sesji”. 

Powiedział, że porządek obrad otrzymali wszyscy radni i zapytał, czy ktoś chce zgłosić wnioski w 

sprawie zmiany porządku sesji. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku sesji w pkt 12 

„Podjęcie uchwał w sprawach” projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu 

nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do 

ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy – jako ppkt 15. 
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Poinformowała, że projekt przedmiotowej uchwały nie był opiniowany przez Komisję Budżetowo-

Gospodarczą i Komisję Rozwoju. Został przesłany radnym w dniu dzisiejszym. 

Innych wniosków o zmianę porządku sesji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad wnioskiem 

w sprawie wprowadzenia do porządku sesji w pkt 12 „Podjęcie uchwał w sprawach” projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz 

właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na rzecz gminy – jako ppkt 15: 

 za głosowało 13 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Wniosek został przyjęty. 

Porządek Sesji Rady Miejskiej w dniu 26 maja 2022 r. przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Wnioski o zmianę porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu poprzedniej Sesji Rady Miejskiej (Nr XLIII/2022 z 28.04.2022 r.). 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał. 

6. Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy. 

7. Wolna Trybuna. 

8. Informacja Powiatowego Zarządu Dróg w Szczecinku na temat utrzymania dróg powiatowych 

w granicach administracyjnych Gminy Borne Sulinowo, w tym realizacja zadań inwestycyjno-

remontowych w 2021 roku oraz planowane do wykonania zadania na 2022 rok. 

9. Informacja na temat utrzymania dróg, ulic i placów gminnych, realizacja zadań inwestycyjno-

remontowych w 2021 r., plany na rok 2022. 
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10. Informacja na temat funkcjonowania systemu gospodarki odpadami komunalnymi w Gminie 

Borne Sulinowo za okres od 1 maja 2021 r. do 30 kwietnia 2022 r. oraz o wyniku przetargu na 

odbiór i transport odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Borne 

Sulinowo. 

11. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Borne Sulinowo z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2021 r. 

12. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy 

lokalu mieszkalnego wraz z pomieszczeniem przynależnym położonego przy ul. Orła Białego 

3B/10 w miejscowości Borne Sulinowo); 

2) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości 

gruntowych niezabudowanych oznaczonych działkami nr 7/189 i nr 7/190 wraz z udziałem 

2/108 w działce nr 7/243 w miejscowości Borne Sulinowo); 

3) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości 

gruntowych niezabudowanych oznaczonych działkami nr 7/198 i nr 7/199 wraz z udziałem 

2/108 w działce nr 7/243 w miejscowości Borne Sulinowo); 

4) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 130/14 w miejscowości Nobliny); 

5) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 1 miesiąca nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości gruntowej oznaczonej działką nr 10/5 w 

miejscowości Borne Sulinowo); 

6) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 6 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dotyczy części nieruchomości gruntowej tj. 769 m2 z nieruchomości 

oznaczonych działkami nr 147/1 i nr 148/1 w miejscowości Krągi); 

7) wykazu kąpielisk na terenie Gminy Borne Sulinowo w 2022 roku; 

8) określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Borne Sulinowo w 2022 roku; 

9) nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w miejscowości Dąbrowica (ulica Brzozowa); 

10) zaliczenia drogi do kategorii drogi gminnej i ustalenia jej przebiegu; 

11) ustalenia dopłat do cen wody oraz odprowadzonych ścieków dla wybranych taryfowych 

grup odbiorców usług; 
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12) zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalania wysokości stawki tej opłaty; 

13) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 

przez właściciela nieruchomości; 

14) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2022 rok; 

15) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości 

ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy. 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Ustalenie terminu następnej sesji. 

16. Zamknięcie sesji. 

Punkty 1 i 2 porządku obrad zostały zrealizowane. 

Ad 3. Przyjęcie protokołu poprzedniej Sesji Rady Miejskiej (Nr XLIII/2022 z 

28.04.2022 r.). 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że protokół poprzedniej Sesji Rady 

Miejskiej był wyłożony do wglądu i radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. Zapytał, czy 

są uwagi do protokołu Nr XLIII/2022 z 28.04.2022 r. 

Uwag do protokołu nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad przyjęciem 

protokołu Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XLIII/2022 z 28.04.2022 r.: 

 za głosowało 13 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Protokół Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XLIII/2022 z 28.04.2022 r. został przyjęty. 
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Ad 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przedstawił informację o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami o następującej treści: 

„W okresie międzysesyjnym odbyły posiedzenia poniższe komisje Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie: 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza odbyła jedno posiedzenie, którego tematyka przedstawiała się 

następująco: 

1. Informacja na temat funkcjonowania systemu gospodarki odpadami komunalnymi w Gminie 

Borne Sulinowo za okres od 1 maja 2021 r. do 30 kwietnia 2022 r., w tym o wyniku przetargu 

na odbiór i transport odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Gminy 

Borne Sulinowo. 

2. Ocena sprawozdania z realizacji Programu współpracy Gminy Borne Sulinowo z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2021 r. 

3. Analiza dochodów własnych gminy z tytułu podatków i opłat, w tym umorzenia i zwolnienia 

podatkowe za 2021 rok. 

4. Ocena realizacji zadań inwestycyjno-remontowych w zakresie utrzymania dróg, ulic i placów 

gminnych w 2021 r., plany na rok 2022. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał będących przedmiotem Sesji Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie zwołanej na dzień 26 maja 2022 r. 

Komisja Rozwoju odbyła jedno posiedzenie, na którym:  

1. Oceniono sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Borne Sulinowo z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2021 r. 

2. Zaopiniowano projekty uchwał w zakresie działania komisji, będące przedmiotem sesji 

zwołanej na 26 maja 2022 r. 
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Komisja Rewizyjna odbyła dwa posiedzenia, na których przeprowadziła kontrolę realizacji 

Programu współpracy Gminy Borne Sulinowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2021 

rok. 

Komisja skarg, wniosków i petycji nie odbyła posiedzenia. W okresie międzysesyjnym nie wpłynęły 

skargi, wnioski i petycje adresowane do Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. 

W dniu 6 maja 2022 r. na zaproszenie Starosty Szczecineckiego uczestniczyłem w obchodach Dnia 

Zwycięstwa przy Pomniku Żołnierzy Armii Krajowej w Szczecinku. 

W dniach 13 i 14 maja 2022 r. uczestniczyłem wraz z Wiceprzewodniczącymi Rady Miejskiej 

Elżbietą Niepelt i Dariuszem Palickim w uroczystych obchodach 80. rocznicy wymiany polskich i 

francuskich jeńców wojennych z Oflagu II B Arnswalde (Choszczno) i Oflagu II D Gross Born.”. 

Ad 5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z 

wykonania uchwał. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że wszyscy radni otrzymali 

sprawozdanie Burmistrza Bornego Sulinowa z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

Po tym zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania do informacji zawartych w sprawozdaniu. 

Zwrócił się również do Pani Burmistrz, czy coś chce dodać do sprawozdania. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że nie. 

Ad 6. Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy. 

W punkcie sesji pn. „Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy” głos zabrali: 
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Sołtys sołectwa Nobliny Luiza Kostrubiec zwróciła się z prośbą dotyczącą drogi powiatowej między 

Łubowem a Noblinami. Poinformowała, że ta droga jest bardzo zniszczona, bowiem gałęzie, 

drzewa, korzenie drzew podniosły asfalt w 2 miejscach i zrobiły się 2 dosyć duże garby. Droga jest 

uczęszczana przez ciężki sprzęt, wywożący drewno z lasu i już wymaga naprawy. Prosiła, żeby ta 

informacja trafiła do powiatu, niech oni się nad tym pochylą, bo za rok rzeczywiście tam będą 

dziury i już łatanie nic nie pomoże. 

Sołtys sołectwa Juchowo Marzena Kuźniarska zapytała o drogę na odcinku od drogi powiatowej 

do cmentarza w Juchowie (tam taki projekt był drogi) i o strażnicę straży pożarnej (było 

przewidziane, że ma kiedyś stanąć). Zapytała, kiedy to by nastąpiło, ponieważ są przewidziani do 

wprowadzenia do KSRG, czyli Krajowego systemu ratowniczo-gaśniczego. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że ta droga jest zaprojektowana i mieliśmy na 

uwadze to, że będziemy zmuszeni korzystać z dofinansowania zewnętrznego, ale najpierw trzeba 

mieć projekt, przygotować sprawę, żeby móc występować. Ta inwestycja nie jest mała (kilkaset 

metrów) a inwestycje drogowe są dosyć kosztowne. Mamy to przewidziane, bo praktycznie tą 

działkę, która jest za szkołą, przewidujemy pod przyszły obiekt OSP i tamtą drogę mamy właśnie aż 

do tej działki jakby zaprojektowaną, z której by ewentualnie OSP wyjeżdżało. Ta droga służy do 

szkoły i do tych miejsc parkingowych. Jeśli się pojawi możliwość uzyskania dofinansowania, 

wnioskowania, to oczywiście jesteśmy przygotowani, żeby taki wniosek złożyć. Następną rzeczą 

będzie zaprojektowanie tego OSP, ale wiąże się też to ze studium, z miejscowym planem, z 

budżetem, z przeznaczeniem najpierw na projekt. Powiedział, że to jest kwestia tego i przyszłego 

roku. Ewentualnie będziemy proponować w budżecie projekt tego obiektu na przyszły rok, żeby się 

też przygotować. Podkreślił, że wszystkie te kroki wymagają niestety i czasu i pewnej kolejności. 

Sytuacja też jest zmienna, bo widzimy, że i dofinansowania się zmieniają i programy się zmieniają, i 

tak dalej i tak dalej. Natomiast w tym kierunku idziemy i nie zaprzestaliśmy tego myślenia. Jeszcze 

nie ma na samą drogę naboru, ale jak będzie nabór, to pewnie będziemy się też ubiegać z 

odpowiednim wnioskiem. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że czekamy cały czas na to, aby marszałek ogłosił 

nabór na ten rok, więc na pewno ten wniosek złożymy, bo jesteśmy już przygotowani, tak jak tutaj 

Zastępca wcześniej wspomniał. Z reguły nabór jest w lipcu, więc czekamy. Jak tylko zostanie 

ogłoszone to oczywiście, że złożymy ten wniosek. Następnie nawiązała do strażnicy, bo wypowiedź 
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pani sołtys zabrzmiała, jakby w ogóle nie było strażnicy. Ta strażnica jest. My wiemy w jakich 

warunkach strażacy tam pracują i znajdują się. Oni tak naprawdę nie mają gdzie się umyć, nie mają 

gdzie się przebrać. Żeby wejść do samochodu czy wyjść z samochodu, muszą się przeciskać między 

ścianą i samochodem. Były zaplanowane środki na budowę takiego zaplecza socjalnego, ale za sam 

projekt chciano od nas 50.000 zł, więc odstąpiliśmy świadomie od tego, co nie znaczy, że gdzieś to 

nam ucieka i zapomnieliśmy. Powiedziała, że znamy doskonale potrzeby wszystkich naszych 

jednostek OSP. Zarówno jednostka z Juchowa jak i jednostka z Bornego Sulinowa ewidentnie 

potrzebują nowych strażnic.  

Sołtys sołectwa Jeleń Mariola Dębczyńska zwróciła się z prośbą również o drogę łączącą 

miejscowość w kierunku od dwudziestki do Jelonka. Poinformowała, że ta droga w ostatnim 

okresie była naprawiana, ale tam jeździ ciężki sprzęt dostawczy, tudzież sprzęt oczyszczania miasta 

i gminy i po prostu droga jest już wyjeżdżona. Poruszyła też sprawę, o którą dopomina się od wielu 

lat, tj. oświetlenie odcinka około 400 m przy drodze krajowej nr 20 od miejscowości Przyjezierze 

do praktycznie wjazdu w kierunku na Jelonek. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odnosząc się do oświetlenia przy drodze krajowej powiedział, 

że inwestowanie na tej drodze leży w gestii Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Rejon 

Szczecinek. Inną kwestią jest już później po wybudowaniu użytkowanie i płacenie za to 

oświetlenie. To już jest inna kwestia i raczej w drogach krajowych nie będziemy inwestować, jeśli 

chodzi o oświetlenie w drodze krajowej. 

Sołtys sołectwa Jeleń Mariola Dębczyńska powiedziała, że rozmawiała wielokrotnie z panem 

Zającem, który powiedział, że to jest jednak w naszej gestii. Sprawa ciągnie się od wielu lat, jeszcze 

za poprzedniego burmistrza. Pan Zając Krzysztof powiedział, że to jednak my powinniśmy zrobić. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że tą sprawę omówi z panem Zającem i 

przekaże pani sołtys informację po uzgodnieniu, kto co ma na myśli. Odnośnie dróg powiedział, że 

na pewno znacie wszyscy budżet Gminy Borne Sulinowo w zakresie dróg i środków, które są 

przeznaczone na drogi. Zakres tych dróg jest taki, że mamy bardzo dużo dróg gruntowych albo 

utwardzonych szutrem i pod same potrzeby remontowe co roku nam po prostu te środki 

naprawdę wyczerpują i nie robimy tego wszystkiego, co powinniśmy w tym zakresie robić. 

Wybieramy tylko najbardziej potrzebne rzeczy lub te drogi, które są jakby najbardziej zniszczone 

itd. Nie jest to przebudowa dróg, tylko praktycznie łatanie dziur, jak to potocznie wszyscy 
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nazywamy. Jest też pewna tylko pula środków, które na nowe drogi przeznaczamy. Podkreślił, żeby 

nie oczekiwać, że my zrobimy w jeden rok i już będzie wszystko dobrze. Temat naprawy dróg, 

poprawy tego stanu jest wieloletni i ani w tym roku, ani w przyszłym roku nie będziemy w stanie 

wszystkiego naprawić. Jeśli będą większe jakieś środki, znajdziemy w trakcie roku na drogi lub też 

po przetargach nie wykorzystamy i środki nam zostaną, to na pewno w kolejnym etapie te 

wszystkie potrzeby będziemy rozpatrywać. W tej chwili mamy 400 tysięcy na bieżące naprawy tych 

dróg i remonty. Na koniec dodał, że nie jest w stanie obiecać teraz w tej chwili 26 maja, że ta droga 

będzie wyremontowana. 

Sołtys sołectwa Jeleń Mariola Dębczyńska zapytała, czy jest jakiś taki ranking potrzeb, bo zwykle 

bywa tak, że w pewnym momencie z Internetu dowiadujemy się, że tu zostało coś tam 

wyremontowane, tutaj kawałek drogi zrobiony. Powiedziała, iż zdaje sobie sprawę, że nie można 

zrobić wszystkiego od razu, tylko czy jest jakiś taki, że najpierw robimy drogę tą, bo ta jest 

nieprzejezdna, później tą, później tą, a wy jesteście np. za 3 lata. Będą czekać, natomiast żeby coś 

im powiedzieć, bo nawet zwykłe sypnięcie gruzu, żwiru, czy też takiej masy, która jest, w miarę 

możliwości na jakiś czas pomoże. To w tym sensie, żeby wiedzieli, kiedy mniej więcej. Wiadomo, że 

będziemy się starać o zewnętrzne środki i ona to wszystko rozumie, tylko jakoś tak ustawić, żeby 

mogła cokolwiek ludziom powiedzieć. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że mamy taki harmonogram i priorytetowo 

ustawione drogi, które wymagają  natychmiastowych remontów i staramy się to wykonywać 

zgodnie z tym co sobie ustalamy. On nie powstaje co roku, tylko się ciągnie już od wielu lat. 

Zwracając się do sołtysa sołectwa Jeleń powiedziała, że gdyby pani pytała u kierownika inwestycji, 

to na pewno by udzielił też pani takiej informacji, czy też możemy pani przedstawić, jak to 

wygląda, jak to sobie planujemy. Mamy dziś już połowę roku i o takich rzeczach też rozmawiamy 

na początku roku. Rozumie, że od wielu lat dopominacie się o tą drogę, tak jak w każdym 

sołectwie, ale również na terenie miasta tych potrzeb drogowych jest bardzo dużo. Nie może 

obiecywać, że zrobimy, że naprawimy, bo po prostu nie mamy za co i robimy to, co jest niezbędne. 

Natomiast ta droga nie kwalifikuje się do żadnego dofinansowania, przynajmniej na dzień 

dzisiejszy na te dofinansowania, które są. Jeżeli dowiaduje się z Internetu, że cokolwiek robimy, to 

my nie piszemy o remontach i drobnych naprawach. My piszemy tylko o inwestycjach drogowych, 

gdzie jest odwodnienie, oświetlenie, gdzie jest cała infrastruktura i są to z reguły takie inwestycje, 

na które pozyskaliśmy środki. Nadmieniła, że jak składamy do wojewody, to możemy złożyć na 
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jedną drogę, na budowę i przebudowę, i chyba ostatnio jeszcze można było na jakiś remont, ale te 

drogi muszą spełniać określone kategorie. Nie możemy na każdą drogę w gminie pozyskiwać środki 

zewnętrzne, bo jest to obwarowane wieloma zadaniami i przepisami. Wybieramy takie drogi, gdzie 

ten ruch komunikacyjny jest największy. Rozumie potrzeby i wie, że tam też ta droga wymaga 

remontu. Sama mieszka w miejscowości, po której można się poruszać 10 na godzinę, żeby 

dojechać do domu. Wie jakie są potrzeby w gminie, ale też wie jaki mamy budżet i wykonują tylko 

drobne jakieś remonty i naprawy, które tak naprawdę pomagają czy polepszają stan tej drogi na 

bardzo krótki czas. Jeżeli wysypiemy tam kruszywo drogowe czy cokolwiek i jeszcze jakiś sprzęt po 

tym przejedzie, pojawi się deszcz i jest wywózka np. drewna z lasu albo jakiś inny ciężki sprzęt 

rolniczy przejeżdża, to po kilku razach już jest po tej drodze i wracamy do stanu wyjściowego, za co 

też się im obrywa, że remonty są robione byle jak. My po prostu kleimy, łatamy dziury. 

Sołtys sołectwa Starowice Rafał Zblewski zapytał, czy sprawa zamiany działki z nadleśnictwem 

ruszyła w końcu. Powiedział, że pierwsze pismo składał na początku pandemii i już troszkę czasu 

minęło. Chciałby, aby ta sprawa ruszyła przynajmniej z miejsca i nie stała. Poruszył też sprawę 

dotyczącą ich prośby do ministerstwa o wieżę telefoniczną. Stwierdził, iż wie, że jakaś firma się 

zgłosiła, chciała działkę i zapytał, czy podpisali umowę, czy to stoi w miejscu. Po tym zwracając się 

do Przewodniczącego Rady Miejskiej powiedział, iż ma nadzieję, że Dyrektor Powiatowego Zarządu 

Dróg w końcu nas odwiedzi, bo ma pytanie co do drogi Starowice-Jeziorna, Jeziorna-Liszkowo. Są 

tam takie potrzeby dosyć poważne. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odnosząc się do zamiany nieruchomości pomiędzy Gminą a 

Lasami Państwowymi na wstępie powiedział, iż sprawa dotyczy tego, że powiedzieliśmy sobie, że 

chcemy dokonywać tych zamian pomiędzy poszczególnymi nadleśnictwami. Rozpoczęliśmy tą 

procedurę i pierwsze akty, jakie podpisał ostatnio w tym roku, to były z Nadleśnictwem Czaplinek. 

Mamy w tej chwili przygotowywany, ale to wszystko wymaga czasu i uzgodnień. To nie jest prosta 

zamiana jakby działek, że działka za działkę i w dowolnej wysokości i kto jaki ma pomysł. Nie jest 

też tak, że jest cała ekipa ludzi tutaj. Jest tylko jedna osoba do tego zadania, która wykonuje to 

zadanie przy okazji innych zadań. I to też jakby musi trwać. Poinformował, że w tej chwili mamy 

przygotowywane zamiany pomiędzy Nadleśnictwem Czarnobór i naszą gminą. W tej chwili 

czekamy też na opinie Lasów Państwowych, czyli tam zgoda Dyrekcji też powinna być. 
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Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że Generalny Dyrektor Lasów Państwowych wyraża 

na to zgodę, oczywiście jak już my jesteśmy przygotowani geodezyjnie, z całą wyceną itd. To jest 

dosyć skomplikowana procedura tak jak powiedział Zastępca, ale też i czasochłonna. Z Czaplinkiem 

cała procedura trwała 4 lata, zanim doszło do przekazania i zamiany tych działek. Na ostatnim 

etapie, jeszcze przed podpisaniem aktu, Lasy Państwowe muszą umieszczać w biuletynie wszystkie 

zamiany nieruchomości. Biuletyn ten wychodzi tylko 2 razy w roku i albo się zmieścimy w 

pierwszym półroczu, a jak się nie zmieścimy w pierwszym półroczu, to potem czekamy, a z reguły 

to jest w grudniu, bo nie zawsze po prostu jest miejsce, żeby można było to opublikować jako 

informację publiczną. Więc czasami to po prostu też długo trwa, no ale działamy tutaj, czekamy. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal w uzupełnieniu dodał, czyli można powiedzieć, że o tym nie 

zapominamy i jesteśmy w trakcie. To nie jest tylko ta jedyna działka, będzie jeszcze szereg innych 

działek, tak że jesteśmy w trakcie. Natomiast ta działka akurat, o której mówił pan sołtys, jest w 

umowie dzierżawy, ona jest dzierżawiona przez gminę w całości i na dzień dzisiejszy jest to 

wystarczające do tego, żeby tam czynić, jest jakieś prawo do dysponowania. Jest tylko kwestia 

uzgodnień co chcemy robić na tej działce i pewne rzeczy dzierżawca też może robić, poczynić za 

odrębną zgodą z nadleśnictwa.  

Sołtys sołectwa Starowice Rafał Zblewski powiedział, że okej, tylko ta sprawa leży już 3 lata i się 

nic nie dzieje w tym kierunku, nie zostały nawet dokumenty złożone z prośbą o wymianę z inną 

działką. Po drugie nie może inwestować funduszu sołeckiego w grunty niebędące własnością 

gminy. Niestety to jest dzierżawa, okej, w porządku, sam był przy tym, żeby załatwić tą dzierżawę. 

Niestety fundusz sołecki nie może być tam w żaden sposób inwestowany, przewraca się 

ogrodzenie, nie może nic zrobić. Powiedział, iż wie, że trwa to trzy-cztery lata i rozumie, ale żeby ta 

sprawa ruszyła i pismo poszło do nadleśnictwa, że chcemy coś zrobić, zamienić. Poinformował, że 

w swoim piśmie wskazał, na którą działkę możemy zamienić tą działkę właśnie, o której mówimy. 

Zapytał o wieżę telefoniczną, czy jest umowa podpisana. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że z naszej strony jest umowa podpisana, a z 

drugiej strony nie widział jeszcze tej umowy. Być może jeszcze nie dotarła, ale te wszystkie warunki 

zostały uzgodnione. Też to trwało długo, bo oni wymuszali też pewne swoje warunki, wiele razy 

zmieniali projekty umów. Dochodziło nawet do takiej sytuacji, że raz zmienili projekt umowy, a jak 
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akceptowaliśmy ich zmiany, poszło do podpisu i te swoje warunki znowu zmieniali. Ja z naszej 

strony podpisałem tą umowę. Tak że na dniach też to powinno być sfinalizowane. 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Ad 7. Wolna Trybuna. 

W punkcie sesji pn. „Wolna Trybuna” głosu nie zabierano. 

Ad 8. Informacja Powiatowego Zarządu Dróg w Szczecinku na temat utrzymania 

dróg powiatowych w granicach administracyjnych Gminy Borne Sulinowo, w tym 

realizacja zadań inwestycyjno-remontowych w 2021 roku oraz planowane do 

wykonania zadania na 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali informację pisemną 

zawierającą wykaz wykonanych robót na drogach powiatowych na terenie Gminy Borne Sulinowo 

w 2021 roku oraz planowane do wykonania zadania inwestycyjne na rok 2022. 

Przypomniał, że w Sesji miał uczestniczyć Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Szczecinku, ale z 

przyczyn sobie znanych nie ma go dzisiaj. Powiedział, że można zabierać głos w dyskusji na temat 

stanu dróg powiatowych, a wszelkie uwagi czy wnioski zostaną zanotowane. Wystosuje pismo do 

Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg zawierające poruszone kwestie i zwróci się o pisemną 

odpowiedź na nie.  Tym niemniej powiedział, że zaprosi Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg 

powtórnie, bo nie ma nic lepszego jak wprost porozmawianie. Jeśli chodzi o tą drogę do Starowic, 

to jak mantrę powtarza od lat, że coś się zrobiło nie do końca i teraz się ona całkowicie rozsypuje. 

On pamięta o tym i chciałby, żeby raz w roku ktoś ze starostwa nas odwiedził i przekazał nam te 

informacje. Tak że zaprosi na następną, ale może na wrześniową sesję Rady pana Romaniuka. 

Powyższa informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

W dyskusji na temat dróg powiatowych głos zabrali: 

Radna Elżbieta Niepelt powiedziała, iż bardzo żałuje, że nie ma przedstawiciela Powiatowego 

Zarządu Dróg, ale ma prośbę do pani Burmistrz, pana Burmistrza o przekazanie informacji do 

powiatu. Wie, że na drodze z Juchowa do Radacza rozpoczęła się budowa, remont tej drogi, ale 
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mieszkańcy co rusz jej zgłaszają i potwierdza, bo też od czasu do czasu jeździ tą drogą, jest stan 

fatalny. Rozumie, że jakichś napraw nie można teraz robić, ale są takie dziury, że w trakcie jazdy 

można urwać koło i może się nieszczęśliwy wypadek również zdarzyć z tego powodu. To już nawet 

nie chodzi o kwestię odpowiedzialności kto będzie odpowiadał, czy powiatowy zarząd dróg czy 

teraz wykonawca, który remontu dokonuje. Zwróciła się z prośbą, żeby chociaż w tych 

newralgicznych punktach - bo nie wie, jak długo potrwa ten remont - może chociaż takie 

najdrastyczniejsze miejsca w jakiś sposób zabezpieczyć, bo naprawdę tych próśb i tych skarg jest 

bardzo dużo. Ponadto jadąc tutaj zauważyła jak na odcinku drogi pomiędzy Obrębiem a 

skrzyżowaniem do Jeziorek, jest taka droga leśna jumbo po lewej stronie jadąc w kierunku 

Juchowa, i tam bardzo dużo drzew powaliło. To jest świeża sprawa, bo jechała przedwczoraj i nie 

było tego, a jedno drzewo leży na części drogi i jest to niebezpieczne - to co wystaje na drogę 

powiatową. 

Radna Irena Lis powiedziała, że jadąc wczoraj do Koszalina na odcinku drogi od krzyżówki w stronę 

Jeziorek, są dwa takie drzewa, które wiszą na drzewie przy samej drodze powiatowej. Zrobiła 

zdjęcie i miała przekazać dzisiaj dyrektorowi. Więc jak tu będzie jakiś pakiet rzeczy do przekazania, 

to prosiła o zasygnalizowanie. Ponadto są niewidoczne zakręty np. jak się wjeżdża do Juchowa jest 

bardzo zarośnięty od strony spółki, tam jest ostry zakręt i np. nawet autobus duży nie jest 

widoczny. Tam trzeba tak uważać, więc te zakręty w stronę Jeziorek całe, ale i tutaj w samym 

Juchowie trzeba by poprzycinać, bo naprawdę tam mogą się dwa pojazdy, szczególnie tutaj w 

Juchowie, po prostu zderzyć. Nie widać, jak się wyjeżdża z Juchowa też w stronę Jeziorek czy 

Radacza. 

Radna Anetta Chołody powiedziała, iż też ubolewa, że nie ma tutaj pana odpowiedzialnego za te 

drogi, ale droga oprócz tego, co tutaj pan sołtys mówił Starowice-Jeziorna-Liszkowo rzeczywiście 

woła o jak najszybszą budowę a nie tylko remont. Poinformowała, że droga powiatowa z Łubowa 

do Czarnego Małego jest bardzo zniszczona. Wie, że tam są dwa powiaty, nasz powiat łączący z 

drawskim powiatem, ale tam jest dziura na dziurze, tam jest ciężko chodzić, a jechać tym bardziej. 

Przypomniała, że tam ciężki sprzęt jeździł w momencie, gdy przebudowywano drogę powiatową, 

ale powiatu drawskiego z Czaplinka do Czarnego Małego. Wtedy ten sprzęt ciężki był tutaj 

kierowany na Łubowo. Tam jest wyremontowana, jest super, a zniszczona została ta droga i tutaj 

trzeba zasygnalizować.  



14 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol prosił o sprecyzowanie poruszonej kwestii w 

formie pisemnej i przekazanie, a on wtedy prześle to panu dyrektorowi i będzie starał się 

oczywiście zaprosić na sesję. Za miesiąc będzie dość długa sesja, inne tematy będą poruszane, ale 

na wrześniową sesję chciałby go zaprosić i przy okazji znowu wykoszą pobocze, bo tak zawsze 

koszą przed sesjami. Jak zaproszony jest dyrektor, to wtedy pobocza są koszone i sprzątane 

papierki przy drogach powiatowych. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odniosła się do uwag dotyczących wiszących drzew, czy 

stwarzających bezpośrednie zagrożenie życia i zdrowia dla korzystających z tych dróg. Powiedziała, 

żeby dzwonić na 112 i po prostu zgłaszać, że wisi drzewo nad drogą powiatową i oni powiadamiają 

czy straż pożarną czy kogoś innego. Interwencja jest wtedy bardzo szybka. Niekoniecznie musimy 

tutaj, czekać na nasze informacje i nasz przekaz. Jak widzimy jako kierowcy-użytkownicy drogi i 

wisi jakaś gałąź czy drzewo - tym bardziej, że po tych ostatnich wichurach, które były w styczniu i w 

lutym, w tej chwili troszkę mocniej powieje i faktycznie te drzewa, które wtedy się nie 

poprzewracały, to one w tej chwili pochylają się nad drogami, dachami czy gdzieś tam nad 

mieszkaniami - zawsze śmiało możemy to zgłosić na 112. Wtedy powiadamiana jest straż, 

najczęściej straż i oni przyjeżdżają i usuwają takie zagrożenia. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że ktoś zarządza tymi drogami i 

powinien od czasu do czasu przejechać i sprawdzić stan tych nawierzchni, stan poboczy, tych 

drzew jak były wichury w styczniu i w lutym. Gospodarz odpowiada za to, tak jakby. Nie po to 

mamy straż ochotniczą, żeby ona jechała i wykonywała czynności za kogoś. Są do tego służby i 

służby mają za to odpowiadać. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal wypowiedział się na temat niedogodnej przejezdności na 

drodze Radacz-Juchowo, o której wspomniała radna Niepelt. Poinformował, że jutro będzie miał 

kontakt z członkiem zarządu powiatu i wspomni na pewno o tym, żeby zmobilizowali wykonawcę 

do tego, bo to wykonawca powinien zapewnić drożność przejazdu odpowiednią w trakcie budowy 

czy przebudowy tej drogi. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol stwierdził jeszcze raz, że ubolewa nad tym, że nie 

ma pana dyrektora. Jak nie mógł przyjechać sam, mógł przysłać kogoś innego, to by wysłuchał ktoś 

inny. Jak zapraszał Komendanta Powiatowego Policji i nie mógł przyjechać, przyjechał zastępca. 
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Powiedział, że nie wie, jak ktoś pracuje i funkcjonuje Urząd, chyba sam jeden nie pracuje w 

Urzędzie. 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Ad 9. Informacja na temat utrzymania dróg, ulic i placów gminnych, realizacja 

zadań inwestycyjno-remontowych w 2021 r., plany na rok 2022. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali informację pisemną 

na temat utrzymania dróg, ulic, placów gminnych i realizacji zadań inwestycyjno-remontowych w 

2021 r., planów na rok 2022. 

Powyższa informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Poinformował, że informacja była przedmiotem posiedzenia Komisji Budżetowo-Gospodarczej. 

Po tym zwrócił się do przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski przeczytał opinię komisji w 

brzmieniu: 

„Komisja Budżetowo-Gospodarcza zapoznała się z informacją na temat utrzymania dróg, ulic, 

placów gminnych i realizacji zadań inwestycyjno-remontowych w 2021 roku oraz planowanych 

zadań na 2022 rok. 

Przewidziane do wykonania zadania w 2021 roku zostały zrealizowane zgodnie z ustalonym 

planem w odniesieniu do przyjętych w budżecie Gminy Borne Sulinowo środków finansowych. 

Ogółem na te zadania wydatkowano 3.088.356,31zł, w tym dofinansowanie stanowiło kwotę 

310.844,52 zł. 

Zdaniem komisji podejmowane zadania inwestycyjno-remontowe w zakresie dróg gminnych są 

zadowalające w stosunku do możliwości finansowych gminy. 

Planowane na 2022 rok zadania z zakresu utrzymania dróg gminnych również zostały dostosowane 

do przewidzianych w budżecie Gminy Borne Sulinowo środków finansowych. Łącznie w budżecie 

gminy zaplanowano środki w kwocie 6.021.120,48zł. 
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Podsumowując Komisja Budżetowo-Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała realizację zadań 

dotyczących utrzymania dróg gminnych w 2021 roku oraz nie wnosi uwag do planowanych i 

częściowo zrealizowanych zadań w tym zakresie przewidzianych na 2022 rok.”. 

Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy ktoś z radnych ma uwagi 

lub pytania do informacji. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Ad 10. Informacja na temat funkcjonowania systemu gospodarki odpadami 

komunalnymi w Gminie Borne Sulinowo za okres od 1 maja 2021 r. do 30 kwietnia 

2022 r. oraz o wyniku przetargu na odbiór i transport odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali informację na temat 

funkcjonowania systemu gospodarki odpadami komunalnymi w Gminie Borne Sulinowo w okresie 

od 1 maja 2021 r. do 30 kwietnia 2022 r. oraz o wyniku przetargu na odbiór i transport odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Borne Sulinowo.  

Powyższa informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają uwagi lub pytania 

do informacji. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Ad 11. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Borne Sulinowo z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2021 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie z 

realizacji Programu współpracy Gminy Borne Sulinowo z organizacjami pozarządowymi oraz 
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podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na 2021 r. Sprawozdanie było przedmiotem posiedzeń Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Następnie zwrócił się do komisji problemowych Rady Miejskiej o opinie. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji o treści: 

„Komisja Rozwoju na posiedzeniu w dniu 24 maja 2022 r. analizowała sprawozdanie z realizacji 

Programu współpracy Gminy Borne Sulinowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2021 

rok. 

Organizacje pozarządowe na realizację swoich zadań korzystały z dotacji w ramach otwartego 

konkursu ofert, na które przeznaczono łącznie kwotę 185.250,00zł, jak również w trybie 

pozakonkursowym na zasadach tzw. „małego grantu” na kwotę łączną 32.800,00zł. 

Pomimo trwania pandemii COVID-19 nastąpił wzrost liczby składanych ofert przez organizacje, 

szczególnie w trybie pozakonkursowym, które podjęły ryzyko realizacji zadań. W stosunku do roku 

2020, w którym złożono tylko 8 ofert, w 2021 roku organizacje złożyły 20 ofert. Natomiast w 

ramach otwartego konkursu ofert złożono 21 ofert, tj. o 1 ofertę więcej niż w roku 2020. 

Dwie organizacje pozarządowe zwróciły niewielkie kwoty niewykorzystanej dotacji, natomiast 

jedno stowarzyszenie odstąpiło od umowy i zwróciło dotację w całości. 

Konsekwencją tego był zwrot dotacji w kwocie 3.014,23zł. 

Z przedłożonego sprawozdania wynika, że podejmowane przez lokalne kluby i stowarzyszenia 

działania - przy wsparciu środków finansowych z budżetu Gminy Borne Sulinowo - w wielu 

przypadkach miały charakter edukacyjny, profilaktyczny, prozdrowotny, kulturalny oraz 

wspierający aktywność dzieci, młodzieży i dorosłych mieszkańców Gminy Borne Sulinowo. 

Organizacje pozarządowe, podobnie jak w latach ubiegłych, mogły liczyć również na pomoc 

merytoryczną pracowników Urzędu Miejskiego w aplikowaniu o środki zewnętrzne, w pisaniu 
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„miękkich” projektów, w wypełnianiu druków ofert i sprawozdań, w zakładaniu i rejestracji 

stowarzyszeń, klubów sportowych oraz tworzeniu statutów organizacji. Informowano także o 

szkoleniach organizowanych dla przedstawicieli organizacji pozarządowych oraz promowano 

lokalne organizacje poprzez rozpowszechnianie najciekawszych działań, inicjatyw, programów 

realizowanych przez organizacje pozarządowe. 

Podsumowując Komisja Rozwoju nie wniosła uwag do wykorzystania dotacji przez organizacje 

pozarządowe i wydała opinię pozytywną.”. 

Pisemna opinia komisji w tym zakresie stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski przeczytał opinię komisji o 

treści: 

„Komisja Budżetowo-Gospodarcza analizowała sprawozdanie z realizacji Programu współpracy 

Gminy Borne Sulinowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 

ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2021 rok. 

Po zapoznaniu się z powyższym sprawozdaniem Komisja nie wniosła uwag do realizacji 

przedmiotowego Programu, w tym wykorzystania dotacji przez organizacje pozarządowe. 

Wykorzystanie dotacji przez organizacje pozarządowe, które zostały przyznane w drodze 

konkursów organizowanych przez Burmistrza Bornego Sulinowa na kwotę 182.238,00zł oraz 

udzielonych w trybie pozakonkursowym na kwotę 32.797,77zł, nie budzi zastrzeżeń. 

Z przedłożonego sprawozdania wynika, że w otwartym konkursie ofert zaproponowano 

przeprowadzenie 21 zadań, natomiast na realizację zadań w formie tzw. „małych grantów” 

złożono 20 ofert. Jedno stowarzyszenie podpisało porozumienie o rozwiązaniu umowy, natomiast 

dwie organizacje pozarządowe nie wykorzystały przyznanej dotacji w całości i zwróciły niewielkie 

kwoty. Efektem był zwrot dotacji w kwocie 3.014,23zł. 

Pomimo trudności związanych z pandemią dotacje udzielone organizacjom pozarządowym 

w 2021 roku zostały wykorzystane zgodnie z przeznaczeniem.”. 

Pisemna opinia komisji w tym zakresie stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania do 

sprawozdania. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zarządził przerwę do godz. 15.35. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Miejskiej wznowił obrady. W sesji uczestniczyło 13 radnych. 

Ad 12. Podjęcie uchwał. 

12.1. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy lokalu 

mieszkalnego wraz z pomieszczeniem przynależnym położonego przy ul. Orła Białego 3B/10 w 

miejscowości Borne Sulinowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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Uchwała Nr XLIV/679/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 26 maja 2022r. w sprawie 

zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

12.2. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości gruntowych niezabudowanych oznaczonych działkami nr 7/189 i nr 7/190 wraz z 

udziałem 2/108 w działce nr 7/243 w miejscowości Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIV/680/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 26 maja 2022r. w sprawie 

zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie 

i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
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12.3. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości gruntowych niezabudowanych oznaczonych działkami nr 7/198 i nr 7/199 wraz z 

udziałem 2/108 w działce nr 7/243 w miejscowości Borne Sulinowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIV/681/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 26 maja 2022r. w sprawie 

zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie 

i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

12.4. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 130/14 w miejscowości Nobliny. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIV/682/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 26 maja 2022r. w sprawie 

zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie 

i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

12.5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 1 miesiąca 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej oznaczonej działką nr 10/5 w miejscowości Borne Sulinowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIV/683/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 26 maja 2022r. w sprawie 

wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 1 miesiąca nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

12.6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 6 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy części 

nieruchomości gruntowej tj. 769 m2 z nieruchomości oznaczonych działkami nr 147/1 i nr 148/1 w 

miejscowości Krągi. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
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Uchwała Nr XLIV/684/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 26 maja 2022r. w sprawie 

wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 6 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

12.7. Podjęcie uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Borne Sulinowo w 

2022 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wykazu 

kąpielisk na terenie Gminy Borne Sulinowo w 2022 roku. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIV/685/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 26 maja 2022r. w sprawie 

wykazu kąpielisk na terenie Gminy Borne Sulinowo w 2022 roku została podjęta jednogłośnie i 

stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
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12.8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy 

Borne Sulinowo w 2022 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy określenia 

sezonu kąpielowego na terenie Gminy Borne Sulinowo w 2022 roku. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIV/686/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 26 maja 2022r. w sprawie 

określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Borne Sulinowo w 2022 roku została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
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12.9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w 

miejscowości Dąbrowica. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy nadania 

nazwy drodze wewnętrznej położonej w miejscowości Dąbrowica - proponowana nazwa ulica 

Brzozowa. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIV/687/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 26 maja 2022r. w sprawie 

nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w miejscowości Dąbrowica została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
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12.10. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii drogi gminnej i ustalenia 

jej przebiegu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zaliczenia 

drogi do kategorii drogi gminnej i ustalenia jej przebiegu - drogi zlokalizowanej na działce nr 369/6 

obręb Piława. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIV/688/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 26 maja 2022r. w sprawie 

zaliczenia drogi do kategorii drogi gminnej i ustalenia jej przebiegu została podjęta jednogłośnie 

i stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
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12.11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłat do cen wody oraz odprowadzonych 

ścieków dla wybranych taryfowych grup odbiorców usług. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy ustalenia 

dopłat do cen wody oraz odprowadzonych ścieków dla wybranych taryfowych grup odbiorców 

usług. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIV/689/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 26 maja 2022r. w sprawie 

ustalenia dopłat do cen wody oraz odprowadzonych ścieków dla wybranych taryfowych grup 

odbiorców usług została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
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12.12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody ustalania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalania wysokości stawki tej 

opłaty. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany 

uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalania wysokości stawki tej opłaty. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIV/690/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 26 maja 2022r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalania wysokości stawki tej opłaty została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 37 do protokołu. 
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12.13. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właściciela nieruchomości. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIV/691/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 26 maja 2022r. w sprawie 

wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 

przez właściciela nieruchomości została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 39 do 

protokołu. 
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12.14. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne 

Sulinowo na 2022 rok. 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zwiększenia dochodów 

budżetu gminy o kwotę 343.474,43zł, zmniejszenia dochodów budżetu o kwotę 20.352,87zł oraz 

zwiększenia wydatków budżetu o kwotę 323.121,56zł. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej radny Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIV/692/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 26 maja 2022r. w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2022 rok została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 
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12.15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia górnych stawek 

opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu 

nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, którzy nie są 

zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz 

gminy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że jest to uchwała dodatkowa, którą 

dziś wprowadziliśmy, to jest uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia górnych stawek 

opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości 

nieczystości ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy. Nie była ona opiniowana przez 

Komisję Rozwoju ani Komisję Budżetowo-Gospodarczą. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal powiedział, że ta uchwała dodatkowa wiąże się z tym, że jest 

konieczność ustalenia tych stawek opłat - tych górnych stawek opłat. Ta pierwotna uchwała 

zawiera stawki opłat ponoszone z tytułu gospodarki odpadami komunalnymi. Tam jeszcze w tej 

pierwotnej uchwale są górne stawki przy wywozie ze zbiorników bezodpływowych. Jeśli 

zmienialiśmy uchwałę odnośnie odpadów tą wcześniejszą, to gdybyśmy nie zmienili tych górnych 

stawek, to byśmy nie mogli stosować tych stawek z tej pierwotnej uchwały. Byłoby formalnie 

niezgodnie, dlatego tutaj jest ten wymóg, żeby te górne stawki też dostosować. One są takie same 

jak w tej wcześniejszej uchwale dotyczącej wielkości tych stawek opłat.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania, uwagi, 

sugestie do projektu uchwały. 

Pytań, uwag, sugestii nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 



33 

Uchwała Nr XLIV/693/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 26 maja 2022r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz 

właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na rzecz gminy została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 43 

do protokołu. 

Opinie Komisji Budżetowo-Gospodarczej oraz Komisji Rozwoju odnośnie analizowanych 

projektów uchwał stanowią załączniki nr 44 i nr 45 do protokołu. 

Ad 13. Interpelacje i zapytania radnych. 

W punkcie sesji „Interpelacje i zapytania radnych” głosu nie zabierano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie 

wpłynęły od radnych interpelacje i zapytania. 

Ad 14. Wolne wnioski i informacje. 

W punkcie sesji „Wolne wnioski i informacje” głos zabrała radna Izabela Jadwiżyc, która 

powiedziała: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Państwo Burmistrzowie. Mi się wydaje, że za 

chwileczkę wiele osób tutaj na terenie naszej gminy będzie miało do nas może nie tyle co 

pretensje, ale zapytania odnośnie podniesienia stawek za śmieci. Może zwróćmy uwagę naszych 

mieszkańców, że dopóki nie będzie uczciwości w składanych deklaracjach, dopóki nie będzie 

uczciwości w tym, że osoby, które wynajmują mieszkania w okresie wakacyjnym swoim 

przyjaciołom, rodzinom i znajomym, nie zgłaszają zwiększenia ilości tych osób i nie płacą uczciwie 

za wywożone nieczystości, i nie ma takiej naprawdę odpowiedzialności, to no niestety te stawki 

jakie są takie są i one nie będą malały z tej prostej przyczyny, że my jesteśmy non stop zalewani 

wszystkimi rodzaju odpadami, nieczystościami - no tymi śmieciami, które są. Brak kultury wielu 

naszych mieszkańców gminy, którzy porzucają worki pełne śmieci w lesie, co jest zauważalne 

wydaje mi się przez nas wszystkich, nie tylko przez straż leśną, ale też osoby, które codziennie 

uczęszczają w drodze do pracy. Może pomyślmy wszyscy nad tym, że jest to nasza gmina, my za to 

odpowiadamy. Jeżeli nie zaczniemy od siebie, od naszej uczciwości, od tego jak się do tego 
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ustosunkowujemy, każdy chce, żeby miasto było piękne, czyste, żebyśmy mogli codziennie patrzeć 

na to wszystko dookoła i ja się z tego bardzo cieszę, wydaje mi się, że my też wszyscy. Zacznijmy od 

tego, każdy od siebie, każdy mieszkaniec od uczciwie złożonej deklaracji, uczciwego podejścia do 

rzeczy. Dla tych osób, którzy się interesują naszą gminą - wiemy, że i tak jest - dokładane są z 

budżetu gminy pieniądze za ten wywóz śmieci. To nie jest tak, że my przychodzimy, siadamy i 

strzelamy palcami ile dzisiaj podniesiemy, tylko obliguje nas do tego, co się dzieje w tej chwili na 

świecie - kryzys gospodarczy, sytuacje finansowe takie jakie są. I my po to się z państwem 

spotykamy na różnych spotkaniach jako radni, słuchamy tego co państwo mówicie, ale to jest mój 

osobisty apel jako radnej Izabeli Jadwiżyc o uczciwość z naszej strony, a nie, że z chwilą 

podniesienia deklaracji czy tych stawek śmieciowych, w gminie za chwileczkę znowu ubędzie nam 

kolejnych 100 czy 150 mieszkańców, bo tak jest z chwilą podniesienia stawki za śmieci, od razu jest 

mniejsza ilość deklaracji składanych. To jest apel do wszystkich mieszkańców gminy. My też 

chcemy, żeby nasza gmina była, istniała i żeby nie było tak, że ci, którzy płacą uczciwie, naprawdę 

przychodzą i mają o to pretensje. Bądźmy uczciwi, bądźmy solidarni z naszą gminą.”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, iż myśli, że nie tylko czynnik ludzki tutaj 

wpłynął na wielkość stawki, ale również i ceny na rynku jakie są obligowały nas do tego, że trzeba 

było niestety tą stawkę zmienić. Poinformował też, że cena ścieków i wody dla mieszkańców nie 

uległa zmianie, tylko po prostu gmina zmieniła wysokość tej dopłaty. Gmina dopłaca, ale 

mieszkańcy są dalej przy takiej stawce, jaką mieli do tej pory. 

Ad 15. Ustalenie terminu następnej sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol ustalił termin kolejnej sesji na dzień 30 czerwca 

2022 r. (czwartek) godz. 13.00. 

Tematem sesji - oprócz punktów regulaminowych - będzie m.in.: 

1. Informacja na temat przygotowania Gminy Borne Sulinowo do sezonu turystycznego w 2022 

roku.  

2. Opieka zdrowotna w Gminie Borne Sulinowo, realizacja świadczeń medycznych w 2021 roku, 

kontrakty na 2022 rok, problemy i zamierzenia na przyszłość. 

Podjęcie uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bornem Sulinowie. 
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3. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Borne Sulinowo, w tym: 

1) debata nad raportem o stanie Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok, 

2) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Bornego Sulinowa. 

4. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok, 

sprawozdania finansowego Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok oraz informacji o stanie mienia 

komunalnego Gminy Borne Sulinowo. 

5. Podjęcie uchwał. 

Ad 16. Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem ustalonego porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz 

Gorgol zamknął XLIV (44) Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. 

Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie trwała od godz. 14.32 do godz. 16.00. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Anna Łozińska 

 


